
Većina dobrih ideja, ne samo za 
rejting političkih stranaka nego 
i za narod, „izgubi se u magli”. 
Maglu često uzrokuje opozicija 

nekim digresivnim aferama i afericama 
ili unutarstranačka prepucavanja, borbe i 
borbice. Upravo te digresivne afere i afe-
rice, borbe i borbice, najviše štete nama 
građanima, jer za realizaciju dobre ideje 
uvek zafali energije koja se upravo izgubi 
u tim borbama.

Na primer, svi smo saglasni da je ideja 
„Beograda na vodi” veoma bitna za po-
boljšanje kvaliteta života svih Beogra-
đana, pa i čitave Srbije, ali smo takođe i 
svedoci da su retrogradne snage veoma 
aktivne i snažne. Te retrogradne snage se 
ne nalaze samo u političkim strankama 
već i u profesionalnim udruženjima, nevla-
dinom sektoru, pa i unutar same birokra-
tije. Proaktivna kritika uvek je dobrodošla, 

štaviše ona je očekivana, kako bi se ideja 
što bolje realizovala. Međutim, danas se 
kritičari sistema utrkuju čija će kritika us-
poriti sistem ili uništiti sistem. 

Retrogradne snage postoje i u samoj bi-
rokratiji. Naime, ideal svake nove vlasti 
jeste da uspostavi bolji sistem funkcio-

nisanja uprave. Međutim, po pravilu je 
to samo promena određenih propisa i/ili 

promena čelnih funkcionera u organima 
uprave.

Pre svega je potrebno unaprediti sistem na-
građivanja, ali i kažnavanja svih službenika. 
Do sada je, naime, bilo pravilo kažnjavati služ-
benike koji su preduzimali određena dela, što 
je dalje zatvorilo i ovako zatvorenu birokratiju. 
Niko nikada nije kaznio nekog službenika u 
bilo kom postupku zbog nepostupanja. 

Nerad i nedovoljna radna navika ubedlji-
vo su najveći neprijatelji našeg društva. 

Davno već u Srbiji važi pravilo da društvo 
ne može toliko malo da plati zaposlenog 
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Nema sumnje da je svaka vlast ulagala ozbiljan napor da reši nagomilane probleme u društvu, a 
pre svega da popravi ekonomski status svog naroda. Neke vlasti su brže, a neke sporije odustajale 
od tih ideja, pre svega zbog retrogradnih snaga čija je sila ogromna. Nema sumnje da će od isho-
da te borbe zavisiti sudbina svih nas, za početak bitno je prepoznati te retrogradne snage, koje se 
često kriju i u nama samima.
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Moć pete sile – medija odavno niko ne 
osporava. Mediji npr. o ovoj temi ma-
hom izveštavaju kao o nečemu što je 
netransparentno (mada projekat još 
nije započet jer je u fazi pripreme), o 
nečemu što je loše i tome slično. Niko 
npr. nije vršio simulaciju privrednih 
kretanja realizacijom te ideje. Niko se 
nije bavio temom estetskog izgleda 
grada, novog imidža moderne presto-
nice, niko se nije bavio pitanjem novih 
radnih mesta, oporavkom građevinske 
industrije, niko nije sagledao nove in-
vesticije u devastiranom infrastruktur-
nom sistemu grada, niko se nije bavio 
pitanjem prečišćavanja otpadnih voda. 
Niko nije razmatrao, niti simulirao kako 
će privredni sistem reagovati na jednu 
tako veliku investiciju.

Svima je poznato da je „trnovit put do zvezda”, tj. da je potrebno mno-
go napora da bi se realizovale određene ideje. Ukoliko se za jednu ide-
ju, kakav je razvoj jednog dela grada, bori samo nekoliko ljudi, a ne svi 
mi, onda je ta ideja već u prvoj fazi ugrožena. Vlast je dužna, s druge 
strane, da regrutuje sve slojeve društva kako bi se stvorio jedinstven 
front u realizaciji te ideje. 

Ukoliko i zanemarimo da su pojedine odluke o imenovanjima pogreš-
ne, onda se ne može zanemariti da je gotovo nemoguće jednom pro-
menom promeniti nešto što je decenijama bilo pogrešno. 

Dakle, bez ozbiljne borbe i mobilizacije svih nas u toj borbi protiv retro-
gradnih snaga naša sudbina će i dalje biti neizvesna, tj. izvesno loša.

koliko on može malo da radi. Izgovori što 
nešto nije urađeno kada je trebalo pravi-
lo je, a ne izuzetak. Nedopustivo je da se 
najviše čekaju rešenja nekog organa koji 
ima dvostruko više službenika nego što 
bi trebalo.

Nejasno je zašto se niko ne ugleda na 
Agenciju za privredne registre. Naime 
ovaj organ donosi ubedljivo najviše re-
šenja i odluka od svih drugih državnih 
organa zajedno iz najosetljivije oblasti 
poslovanja, a opet se na rešenje ne čeka 
više od 3 dana od dana dostavljanja za-
hteva. Zašto se niko ne zapita u čemu 
je tajna, kako je moguće prepisati ovo 
nesvakidašnje dobro rešenje, pa čak i 
za najrazvijenije demokratije sveta, ne 
samo kod nas. 

Građani su svedoci da se samo za potpis 
na jednom rešenju često čeka i više od 
nedelju dana, a na samu izradu rešenja 
čeka se i po nekoliko nedelja. Pa kada bi 
građani tako dugo radili na jednoj stvari, 
sigurno bi nam standard bio kao u najne-
razvijenijim delovima Afrike. Često se po-
našamo kao da smo do sada vredno radi-
li i da sada imamo „kredita” da se opusti-
mo i prepustimo neradu.


